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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 19 października 2022 r. 
 

Nr 9/VIII/2022 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 9/VIII/2022 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 9/VIII/2022 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 9/VIII/2022 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi; 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 19 października 

2022 r. o godzinie 9:30, zakończyło o 10:00. W posiedzeniu brało udział 15 radnych. Lista obecności 

członków Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz 

Miasta i Gminy Otmuchów Jan Woźniak, Skarbnik Sebastian Salecki, Sekretarz Artur Banasiak, Radca 

Prawny Katarzyna Kapała. 

 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Zaopiniowanie Informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Otmuchów za I półrocze 2022 roku 

oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1) określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów 

inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych 

wymogów, jakimi muszą odpowiadać składane projekty; 

2) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

3) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Ad 1.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Otmuchów za I półrocze 2022 roku oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej. 
 

Radny Napora zapytał o zwrot „leasing finansowy” – o którym mowa w Uchwale RIO z 26 września br. 

i o „leasing operacyjny” – o którym mowa w korekcie do informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 

za I półrocze 2022 roku. Przy stanie zobowiązań gminy na 30 czerwca 2022 r. wymieniono dwie umowy 

leasingu operacyjnego. Poprosił o wyjaśnienie, czy to leasing trwały, czy operacyjny. Radny zapytał, czy 

zmienił się przepis, że teraz to pokazujemy. Dodał, że RIO wskazuje, iż łączna kwota zobowiązań 

finansowych gminy wyniosła 25 176 885,39 zł, co stanowi 32,9% planowanych dochodów ogółem. Za I 

półrocze mamy 2,3 mln zł, to na koniec roku kwota będzie podwójna. Wskazuje również, na wprowadzone 

zmiany w przepisach prawa oraz zagrożenia jakie dla stabilności finansowej gminy niesie obecna sytuacja 

ekonomiczna w kraju, w tym rosnący poziom inflacji i kosztów obsługi długu.  Z planowaliśmy dochody na 

12 mln zł mamy niecałe 2 mln zł. Z przedsięwzięć zostają nam dwie inwestycje: Skalnik i Maciejowice, albo 

zrobimy wszystko, żeby to zakończyć, albo patrząc na planowane wydatki, nie zakończymy tego szybko.  

Skarbnik odpowiedział, że zapisu nie ma, ale leasing, to forma zobowiązania. Leasing operacyjny 

charakteryzuje się tym, że mamy możliwość jego wykupu, ale nie musimy. Przy leasingu finansowym – 

płacimy raty.  

Burmistrz dodał, że leasing operacyjny określony jest w umowie. Jest podpisana umowa z bankiem, my 

płacimy bankowi, a bank będzie płacił firmie. Jeśli chodzi o leasing samochodu Skoda – to będzie on oddany 

do firmy, która dała mam go w użytkowanie.  

Skarbnik uzupełnił, że w wieloletniej prognozie finansowej ujmuje się wszystko, co ma formę rat, kredytów. 

Dodał, że umówił się z kolegiantem z RIO w Opolu, że teraz tak będziemy robić. Wcześniej tego nie robiono 

w ten sposób.  

Burmistrz zakomunikował, że budynek komunalny w Maciejowicach jest na etapie końca prac. Poproszono, 

by przedłużyć termin inwestycji do 31 marca przyszłego roku, ze względu na brak kotłów. Skalnik 

natomiast, to wykonalność w ponad 70%. Do „przerobienia” zostało ok. 2 mln zł. Umowa do 30 czerwca 

2023 roku.  Kolejną inwestycją jest PSZOK. Trzeba wystąpić o dofinansowanie. Udział własny w tej 

inwestycji to 270 tys. zł i ta kwota musi być wydatkowana w tym roku. Kolejny etap do maja roku 

przyszłego.  
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Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. Informację wraz ze złożoną korektą. 

Głosowanie: 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 za, 0 przeciw, 0  

   wstrzymało się. 

 

Ad 2.  

1) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw 

obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji 

obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakimi muszą odpowiadać 

składane projekty; 
 

Radny Napora powiedział, że, skoro do tej pory gmina funkcjonowała bez tej uchwały i nikt nie zgłaszał 

inicjatyw, żadna organizacja, to czy jest zasadne, by ją podejmować. Przecież gdyby złożono jakiś projekt, 

to z pewnością radni by się tym zajęli na komisjach. Nic takiego się nie wydarzyło. Radny zakomunikował, 

że w tym przypadku wstrzyma się od głosu.  

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.   

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 1 wstrzymał się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
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1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 

 


